
Oświadczenie złożone 

przez senator Marię Koc 

na 72. posiedzeniu Senatu 

w dniu 19 marca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Grabowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z wieloma interwencjami i zapytaniami odnośnie do czipowania psów pragnę zapytać Pana 

Ministra, czy istnieje możliwość ustawowego uregulowania tej sprawy.  

Stowarzyszenia zajmujące się opieką nad zwierzętami podnoszą kwestię tego, że rośnie liczba psów bez-

pańskich. Utrzymanie tych zwierząt i opieka nad nimi wymagają dużych nakładów finansowych, których te 

organizacje nie posiadają. Jedynym sposobem na wyeliminowanie lub też zmniejszenie procederu porzucania 

psów przez właścicieli i na poważne traktowanie zwierząt jest czipowanie psów. Dzięki oznakowaniu zawsze 

będzie można znaleźć właściciela zwierzęcia.  

Samorządy lokalne na niewielką skalę podejmują tego typu działania na swoich terenach, jednak aby czi-

powanie było skuteczne, niezbędne jest wprowadzenie go na terenie całego kraju. Konieczny jest też ogólno-

polski system, w którym gromadzone byłyby dane zwierząt. 

W związku z przedstawioną sytuacją proszę o informację, czy przewiduje Pan Minister wpisanie do od-

powiedniej ustawy zapisów o ogólnopolskim czipowaniu psów. Jeżeli tak, to kiedy zostaną podjęte takie 

działania? 

Z poważaniem 

Maria Koc 

 




